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Subject : Petycja do radnych miasta Lodzi

Prosze 0 przekazanie dokumentu radnym mias ta L6di

Petycja do radnych miasta Lodzi: Uruchommy Lodzka Kolej Miejska

Szanow ni Panstwo,
chcialbym poruszyc temat ko lei pasazerskiej w Lodz i. W Berlin ie kolej miej ska S-bahn przewozi rocz nie 414 min pasazerow (por.
informacja prasowa [1J), natom iast podob ne dane dla Lodzi przyprawiaja 0 wstrzas. Najwazniejsza czesc syste mu transportu
publicznego miasta Lodzi - nie dziala . W Lodzi ko lej pasazerska praktyczn ie zupelnie zanikla, niemal nie funkcjo nuje, mim o ze:

- dwo rzec Lodz Fabrycznajest usytuowany blisko centrum miasta

- istnieje siec przystank6w korzyst nie obej mujaca duza czesc samego miasta jak i ag lomeracj i

- w przeszlosci przewozy podm iej skie w Lodzi prowadzono nawet z 20-minutow'l czestotliwoscia

Przyczyna dla kt6rej kolej miej ska w Lodzi nie funkcjo nuje, jest tylko i wylacznie- po lityka wladz miasta- wladz, co nalezy
podkreslic- obojetnych transportowi publicznemu, kt6ry ewidentnie nie dzia la, czego swietnyrn przykladem jest los kolei miejskiej .
Sposrod wiekszych miast Polski, to L6di rna najgorsza oferte przewozowa na terenie miasta. W Krakowie, Warszawie, Gda r sku te
pro blemy rozwiazano, tworzac wys pecjalizowanych przewoznikow skoncentrowanych na obsludze ruchu stricte miejskiego j

podmi ej skiego.

W Lodzi , mimo projektu L6dzkiej Kolei Aglomeracyjnej, dotychczasowe starania zakoriczyly sie spektakula rna porazka, Wbrew
twie rdze niom tak ich politykow jak radny rniejski M. Walasek, kolej miejska w Lodzi nie dziala, nie istnieje, zas projekt L6dzkiej
Kolei Aglomeracyjnej rna charakter regionalny, nie zas : miejski lub podrniej ski. Jako media oceniamy fakty i stan obecny- nie zas
plany i obietnice.

Cale zalozen ia L6dzkiej Kolei Aglo meracyjnej , ca le zalozenia tego projektu sluza przewozom regionalnym, nie : miej skim lub
podm iej skim.

Skladam petycj e ponown ie do Radnych Miasta Lodzi 0 powolanie L6dzkiej Ko lei Miejskiej, wbrew ewe ntual nej - zapewne krytycznej
(jak sadze) opinii tak ich polityk6w jak wspo mniany Pan Radny Mate usz Walasek, prowadzacy elektroniczne forum fanow innej
konkurencyjnej inicjatywy - L6dzkiej Kolei Ag lorne racyj nej.

Zac hecarn po podjecia wysi lk6w rnajacych na cel u uruchom ienie konk urencyj nego projektu wobec projektu wspieranego przez p.
Walaska: wnosze- wzo rem miasta Warszawa- 0 powolanie konk urencyjnej firmy wobec inicjatywy rnajacej wie lkiego fana w osobie
p. Walaska- L6dzkiej Kolei Miejs kiej.

Kolej miejska w Warszawie funkcjonuje nie dlatego, ze wladze wojewodztwa uruchomil y projekt Kolei Mazowieckich, ale dlatego ze
powstala dla nich konkurencj a stwo rzona przez wladze samorzadowe miej skie. Prosze 0 przeczytanie poprzedn iego zdania raz
jeszcze.

Kolej miej ska pow stala przed kilkunas tu laty jako osob na spolka bedaca wlas nosc ia wladz mias ta. Tr6jmiejska ko lej SKM powstala
takze jako osobna, wydzie lona sp6 lka, realizujac polaczenia prawie tylko w obszarze scislej ag lomeracji.

L6dzk a Kolej Aglomeracyjna powinna pozostac osob nym przewoznikiern na rynku obslugujacy m regio n, zas wla dze miasta Lodz
powinny powolac ko lejnego przewoznika, Lodzka Kolej Miejska, po to by m6c uruchornic kolej SKM wzo rowana na berlinsk im
systemic kolei miejskiej .

LKA nie jest koleja SKM- rna zby t niskie czestotliwosci kursowania, i jedynie posiada silnie wprowadzajaca w blad nazwe, kt6ra
moze sugerowac , ze przewoznik rna cos wspo lnego z aglomeracja, podczas gdy swiadczone przez ten podm iot uslugi maja raczej
margina lny charakte r w calosc i systemu transportowego ag lomeracji i bye rnoze dotycza za ledwie promili calosci ruchu. Mozna tak
wnioskowac ze staty styk przew iezionych pasazerow, kt6re sa wst rzasem dla eko nomisty transportu .

2019-05-20



Strona 2 z 3

Aby kolcj rnicjska zafunkcjonowala w Lodzi, pociagi powinny kursowac co 10- 20 rninut, ze stalyrni czestotliwosciami. Obecnie
wystepuja ponad godzinnc przerwy w kursach z Dw, Ka liskiego na Dworzec Widzew. Np. miedzy 13.35 a 14.46 jest 70 rninut
prze rwy .

Aby dokonac stworzenia kolei miejskiej, wladze Lodzi powinny czerpac wzor z Warszawy lub Tr6jrniasta, gdzie dzialaja
wyspecjalizowani przewoinicy miejscy ofer ujacy uslugi przewozowe z wysokirn i czestotliwosciarni , a rozklad rna charakter
cykliczny.

W Lodzi - w rnojej opinii projekt LKA okazal sic: projektern zorientowanym na przewozy regionalne, 0 charakterze kolei tradycyjnej ,
nie rna tez wie le wsp6lnego z polaczeniami typu SKM . Wszelkie pr6by zrniany tej sytuacji sic:nie powiodly. Przewoinik nawet nie
odpowiada na korespondencje, poza og61nymi stwierdzeniami ze 0 jego rozkladzie czy czestotliwosciach kursowania decyduja wiadze
wojewodztwa,

Zachecam do powolania nowego podmiotu gospodarczego, nowego przewoznika, kt6ry rea lizowalby przewozy 0 charakterze SKM na
terenie miasta L6di oraz bye moze - w relacjach do Zgierza czy Pabianic. Przewoinik LKA m6glby w6wczas obslugiwac polaczenia
podrniejskie i reg iona lne wokol Lodzi , zgodnie z obecna polityka wladz wojewodztwa czyniaca z LKA srodek transportu
podrniejskiego, a nie miejskiego.
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Fot. Propozycje polaczen: Etap 11- po budowie tunelu srednicowego z wieksza liczba stacji posrednich
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Apeluje 0 rozroznienie miedzy LKA a szybkq koleja miejska- z czym w chwili obecnej projekt LKA nie rna niemal nic wspolnego.
Polityka wladz miasta zorientowana na rozwoj transportu miejskiego w mojej ocenie powinna dawac pierwsze nstwo kolei typu SKM,
kt6ra przeciez rnozliwa jest w Lodzi . Niemniej , moje pr6by kontaktu z przewoznikiem LKA nie przyniosly zadnego rezultatu, radni
wojew6dztwa takze nie przychylili sie do idei kolei miejskiej w Lodzi , Lacznice umozliwiajace kursowanie pociagow z Ow.
Fabrycznego do Zgierza czy Pabianic bez zmiany kierunku jazdy co pochlania tyle czasu ze czyni podroz kolejami- bezsensowna
nawet nie sa planowane.

Na kolei miejskiej powinno zalezec wladzom Lodzi, ale w chwili obecnej - w zadnyrn stopniu to nie rna miejsca. Wladze miasta sa
obojetne tej formie transportu, czego najlepszym dowodem jest stan oferty przewozowej kolei na terenie Lodzi , zdecydowanie slaby w
skali kraju sposrod miast tej wielkosci . Jako media oceniamy fakty , takie jak aktualny stan polaczen, stan plan6w czy wstrzasajace
dane zawarte w statystykach,

W sieci Internet dostepny jest dodatek specjalny Gazety L6dzkiej • Lodzer Zeitung 0 niec zynnej kolei miejskiej i podmiejskiej .

Z szacunkiem,

odnosniki:
[ I) (link
http ://sI4.vesspress.comlfi le/?id=Vj vOv6f54pk9TO RZM2cEA)

2019-05-20


